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PROTOKÓŁ  Nr XIX/2016 

z przebiegu XIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 

z dnia 25 maja 2016 roku 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych, Pana Wiesława Czyczerskiego, 

Burmistrza Zbąszynka, Pana Jana Makarewicza Zastępcę Burmistrza, Panią Anetę 

Nawracała, Skarbnik Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych, kierowników referatów 

Urzędu Miejskiego w Zbąszynku, dyrektorów szkół, przedstawicieli mediów oraz pozostałych 

przybyłych gości i otworzył obrady XIX sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku  

o godz. 1300. Jednocześnie stwierdził, że na sali obecnych jest 14 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji /listy obecności radnych oraz gości stanowią 

załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  

 

Nieobecny:  

Jacek Woźny 

 

Do pkt. 2 

Wybór Sekretarza obrad 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 

kandydaturę radnej Wiolety Muszyńskiej (wyraziła zgodę) i zarządził głosowanie. 

- za pełnieniem przez radną Wioletę Muszyńską funkcji Sekretarza obrad dzisiejszej 

sesji Rady - głosowało 14 radnych. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzem obrad 

dzisiejszej sesji Rady została radna Wioleta Muszyńska. 

Do pkt.3 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji 

2.  Wybór Sekretarza obrad 

3.  Przyjęcie porządku obrad 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

6.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

7.  Interpelacje i zapytania 

8.  Zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu   
     oraz absolutorium za 2015 rok 

a)   odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej, która wyraża swoje stanowisko 

po zapoznaniu się z: 

 Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Zbąszynek za 2015 rok 

 Sprawozdaniem finansowym 
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 Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok 

 Informacją o stanie mienia Gminy Zbąszynek 
b)  wystąpienie przez Komisję Rewizyjną z wnioskiem do Rady Miejskiej  

     w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 

c)  odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

      w Zielonej Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium    

          Burmistrzowi Zbąszynka 

d)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok 

e)  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

     wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok (projekt nr 1) 

f)   podjęcie uchwały w sprawie absolutorium (projekt nr 2) 

9. Podjęcie uchwał 

    a)   w sprawie zmian w uchwale budżetowe Gminy Zbąszynek na 2016 rok (projekt nr 3) 

    b)   w sprawie utraty mocy obowiązującej Uchwały Nr XXXVII/25/2006 Rady Miejskiej w  
          Zbąszynku z dnia 25  maja 2006 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka  
          Pomocy Społecznej w Zbąszynku  do wydawania decyzji administracyjnych o prawie 
          do świadczeń opieki zdrowotnej (projekt nr 4) 
    c)   w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora Ochrony  

          Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim w sprawie ustanowienia planu ochrony dla  

           rezerwatu przyrody „Kręcki Łęg” (projekt nr 5) 

    d)  w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

         Gminy Zbąszynek do roku 2020” (projekt nr 6) 

10.  Podjęcie apelu Rady Miejskiej w sprawie zmiany przepisów dot. lokalizacji zakładów 

       przetwarzających odpady  

11.  Odpowiedzi na interpelacje 

12.  Oświadczenia i wolne wnioski 

13.  Zakończenie obrad 

  

Burmistrz Zbąszynka zaproponował wprowadzenie 3 dodatkowych projektów uchwał.   

Pan Wiesław Czyczerski poinformował o przesłankach przemawiających za zasadnością 

zmiany porządku obrad.  Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

   

1.  Otwarcie sesji 

2.  Wybór Sekretarza obrad 

3.  Przyjęcie porządku obrad 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

6.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

7.  Interpelacje i zapytania 

8.  Zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu   
     oraz absolutorium za 2015 rok 

a)   odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej, która wyraża swoje stanowisko 

po zapoznaniu się z: 

 Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Zbąszynek za 2015 rok 

 Sprawozdaniem finansowym 
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 Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok 

 Informacją o stanie mienia Gminy Zbąszynek 
b)  wystąpienie przez Komisję Rewizyjną z wnioskiem do Rady Miejskiej  

     w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 

c)  odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

      w Zielonej Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium    

          Burmistrzowi Zbąszynka 

d)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok 

e)  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

     wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok (projekt nr 1) 

f)   podjęcie uchwały w sprawie absolutorium (projekt nr 2) 

9. Podjęcie uchwał 

    a)   w sprawie zmian w uchwale budżetowe Gminy Zbąszynek na 2016 rok (projekt nr 3) 

    b)   w sprawie utraty mocy obowiązującej Uchwały Nr XXXVII/25/2006 Rady Miejskiej w  
          Zbąszynku z dnia 25  maja 2006 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka  
          Pomocy Społecznej w Zbąszynku  do wydawania decyzji administracyjnych o prawie  
          do świadczeń opieki zdrowotnej (projekt nr 4) 
    c)   w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora Ochrony 

          Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim w sprawie ustanowienia planu ochrony dla  

          rezerwatu przyrody „Kręcki Łęg” (projekt nr 5) 

    d)  w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

          Gminy Zbąszynek do roku 2020” (projekt nr 6) 

     e) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zbąszynek do wspólnej realizacji  
         projektu z Gminą Babimost oraz Gminą Kargowa w ramach Regionalnego Programu  
         Operacyjnego LUBUSKIE 2020 w ramach Osi Priorytetowej 3 Gospodarka  
         niskoemisyjna, Działanie 3.3 Ograniczenie niskiej emisji w miastach, Poddziałanie 
         3.3.1 Ograniczanie niskiej emisji w miastach - projekty realizowane poza formułą ZIT 
         (projekt nr 7) 
     f) w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/27/2016 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 28  

        kwietnia 2016 roku w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet i zwrotu kosztów podróży  

        służbowej sołtysom z terenu Gminy Zbąszynek (projekt nr 8) 

     g) w sprawie przekazania skargi z dnia 15.05.2016 r. na działalność Rady Miejskiej w 

          Zbąszynku organowi właściwemu do jej rozpoznania (projekt nr 9) 

10.  Podjęcie apelu Rady Miejskiej w sprawie zmiany przepisów dot. lokalizacji zakładów 

       przetwarzających odpady  

11.  Odpowiedzi na interpelacje 

12.  Oświadczenia i wolne wnioski 

13.  Zakończenie obrad 

 

Porządek obrad po zmianie przyjęto jednogłośnie. 

 

Do pkt. 4 

 

 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur  poinformował radnych, że protokół przez czas trwania 
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sesji będzie wyłożony do wglądu i jeśli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt. 12 porządku 

obrad. 

 

 

Do pkt. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 

 

Na salę obrad przybył radny Jacek Woźny. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 15 radnych 

 

Do pkt.6 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

Burmistrz Wiesław Czyczerski przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  

W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym 

dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie 

międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 28 kwietnia 2016 r. do 

24 maja 2016 r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 

Do pkt. 7 

 Interpelacje i zapytania  

 

Pan Marek Pych  poruszył temat naprawy drogi dojazdowej do sortowni śmieci. Radny 

zauważył, że wysypanie piasku na drodze nie jest docelową naprawą i tak tej sprawy nie 

zostawi. 

Ponadto Pan Marek Pych złożył na ręce Przewodniczącego Rady pisemną interpelację  

w sprawie farm wiatrowych, prosząc o odniesienie się do stanu realizacji inwestycji na 

terenie Gminy w przedmiotowym zakresie. 

 

Pani Alicja Dyllong poprosiła o interwencje w zakresie bieżącego utrzymania dróg  

w Rogozińcu. Radna poinformowała, że kilkakrotnie zgłaszała do tut. Urzędu problem 

ubytków kamienia w drodze oraz kwestie zapadających się chodników, niestety z mizernym 

skutkiem. Następnie Pani Alicja Dyllong zapytała o to co będzie dalej z salą wiejską  

w Rogozińcu. Czy jest opracowany plan remontu? Czy istnieje szansa prac 

konserwatorskich w węższym zakresie, w sytuacji gdy nie uda się pozyskać 

dofinansowania? Radna poinformowała również o spalonej patelni w kuchni, prosząc 

jednocześnie o zakup nowej. 

Pan Łukasz Szymański skierował pytanie o etap budowy ronda pod kątem planowanej 
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przebudowy drogi nr 302 w Kosieczynie. Radny zapytał również o etap realizacji ścieżki 

rowerowej  w stronę Chlastawy pod kątem naprawy kawałka chodnika od ul. Podgórnej do 

zejścia do wiaduktu. Pan Łukasz Szymański zasugerował, że dobrym rozwiązaniem byłoby 

wykorzystanie do tego kostki rozbiórkowej. Na koniec Radny zapytał o to czy istnieje 

możliwość przekazania boiska szkolnego w Kosieczynie pod zarząd OSiR po to, by 

odzyskało ono swoją dawną świetność? 

 

Pan Wojciech Półtorak zapytał o to czy mieszkańcy zainteresowani wymianą pokrycia 

dachowego mogą składać do Urzędu wnioski o dofinansowanie utylizacji eternitu? Radny 

zapytał również o to, czy Gminą wystąpiła w 2016 roku  o środki do  Funduszu Ochrony 

Środowiska? 

 

Do pkt. 8  

 

Zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu   
     oraz absolutorium za 2015 rok 

a)   odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej, która wyraża swoje stanowisko 

po zapoznaniu się z: 

 Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Zbąszynek za 2015 rok 

 Sprawozdaniem finansowym 

 Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok 

 Informacją o stanie mienia Gminy Zbąszynek 
b)  wystąpienie przez Komisję Rewizyjną z wnioskiem do Rady Miejskiej  

     w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 

c)  odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

      w Zielonej Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium    

          Burmistrzowi Zbąszynka 

d)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok 

e)  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego 

     wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok (projekt nr 1) 

f)   podjęcie uchwały w sprawie absolutorium (projekt nr 2) 

 

Do podpunktu „a” 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Wolny odczytał treść opinii Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 20 kwietnia 2016 r.  w sprawie: rozpatrzenia 

sprawozdania finansowego za 2015 rok, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Zbąszynek za 2015 rok wraz z Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  

o tym sprawozdaniu oraz Informacji o stanie mienia Gminy Zbąszynek, sporządzonej na 

dzień 31.12.2015 r.       

/Kopia ww. opinii Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 

Ponadto Uchwała RIO Nr 205/2016 z  dnia 20.04.2016 r. w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok, sprawozdanie o przebiegu wykonania 
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budżetu Gminy Zbąszynek za 2015 rok, Stopień zaawansowania realizacji programów 

wieloletnich, Zmiany w planie wydatków na programy finansowane z udziałem środków 

pochodzących z budżetu UE w 2015 roku, Sprawozdanie roczne z wykonania planu 

finansowego ZOK za 2015 rok Informacja o stanie mienia Gminy Zbąszynek, sporządzona 

na dzień 31.12.2015 r. stanowią załączniki nr 7-12 do niniejszego protokołu/. 

 

Do podpunktu „b” 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Henryk Budych odczytał treść wniosku Komisji 

Rewizyjnej z dnia 20 kwietnia 2016 r. do Rady Miejskiej w Zbąszynku  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka za 2015 rok. 

/Kopia ww. wniosku stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 

 

Do podpunktu „c” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Zbąszynku odczytał treść Uchwały Nr 241/2016 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 28 kwietnia 2016 r.  

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Zbąszynku. 

/Kopia ww. uchwały stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 

 

Do podpunktu „d” 

 

W odniesieniu do tej części posiedzenia głos zabrał Pan Wiesław Czyczerski, który 

przybliżył radnym ogólne informacje dotyczące wykonania dochodów oraz wydatków 

budżetu Gminy za 2015 rok. Ponadto Pan Burmistrz wspomniał o najważniejszych 

zadaniach inwestycyjnych, które zrealizowano w okresie objętym sprawozdawczością. 

 

Następnie wyświetlona została prezentacja multimedialna podsumowująca najważniejsze 

wydarzenia, które miały miejsce na terenie Gminy Zbąszynek w 2015 roku. 

/Przedmiotowa prezentacja stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 

 

W ramach dyskusji nie zgłoszono żadnych pytań, uwag oraz wniosków. 

 

Do podpunktu „e” 

 

Przewodniczący Rady  Jan Mazur przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu za 2015 rok (projekt nr 1). 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/36/2016  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2015 rok. 
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W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/36/2016 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu/. 

 

Do podpunktu „f” 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

absolutorium  (projekt nr 2). 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/37/2016  

w sprawie absolutorium. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/37/2016 w sprawie absolutorium została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu/. 

 

Zabierając głos w tej części obrad Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na fakt, że 

udzielenie absolutorium Burmistrzowi to jedno z ważniejszych wydarzeń w życiu 

zbąszyneckiego samorządu. W związku z tym Pan Jan Mazur skierował słowa uznania do 

Burmistrza Zbąszynka, Skarbnik Gminy, Sekretarza Gminy oraz wszystkich tych, którzy 

włożyli wkład w rozwój  Gminy Zbąszynek. 

 

W ramach uznania na ręce Burmistrza Zbąszynka oraz Skarbnik Gminy złożono 

pamiątkowe tabliczki okolicznościowe. 

 

Pan Wiesław Czyczerski złożył podziękowania wszystkim radnym za wsparcie, współpracę 

oraz  merytoryczną debatę podczas posiedzeń rady. Burmistrz Zbąszynka zwrócił uwagę 

na fakt, że 2015 rok był po raz kolejny czasem kiedy to „para szła na tłoki, a nie w gwizdek”, 

dzięki czemu tempo rozwoju Gminy zostało zachowane. 

 

Do pkt. 9 

  

               Podjęcie uchwał 

a. 

 

Pani Aneta Nawracała przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Zbąszynek na 2016 rok, wspominając jednocześnie o korektach 

poczynionych w projekcie od czasu wspólnego posiedzenia Komisji (projekt nr 3). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/38/2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2016 rok.  
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W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/38/2016 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2016 rok 

została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/. 

 

b.  

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

utraty mocy obowiązującej Uchwały Nr XXXVII/25/2006 Rady Miejskiej w  Zbąszynku z dnia 

25  maja 2006 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Zbąszynku do wydawania decyzji administracyjnych o prawie do świadczeń opieki 

zdrowotnej (projekt nr 4). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych (radny Marek Pych wyszedł z sali), jednogłośnie 

podjęła Uchwałę Nr XIX/39/2016 w sprawie utraty mocy obowiązującej Uchwały  

Nr XXXVII/25/2006 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 25 maja 2006 r. w sprawie 

upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Zbąszynku do wydawania decyzji 

administracyjnych o prawie do świadczeń opieki zdrowotnej. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/39/2016 w sprawie utraty mocy obowiązującej Uchwały Nr XXXVII/25/2006 Rady 

Miejskiej w  Zbąszynku z dnia 25  maja 2006 r. w sprawie upoważnienia Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Zbąszynku do wydawania decyzji administracyjnych  

o prawie do świadczeń opieki zdrowotnej została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/. 

 

c. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska  

w Gorzowie Wielkopolskim w sprawie ustanowienia planu ochrony dla rezerwatu przyrody 

„Kręcki Łęg” (projekt nr 5). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/40/2016  

w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim w sprawie ustanowienia planu ochrony dla rezerwatu 

przyrody „Kręcki Łęg”. 

 W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/40/2016 w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim w sprawie ustanowienia planu 

ochrony dla rezerwatu przyrody „Kręcki Łęg” została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/. 
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d.  

 

Burmistrz Zbąszynka przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia i wdrożenia do 

realizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Zbąszynek do roku 2020” (projekt nr 

6).  Pan Wiesław Czyczerski wspomniał o naniesionych korektach WFOŚiGW. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/41/2016  

w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 

Zbąszynek do roku 2020”. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/41/2016 w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji „Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Zbąszynek do roku 2020” została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/. 

 

e. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zbąszynek do wspólnej realizacji projektu z Gminą 

Babimost oraz Gminą Kargowa w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

LUBUSKIE 2020 w ramach Osi Priorytetowej 3 Gospodarka niskoemisyjna, Działanie 3.3 

Ograniczenie niskiej emisji w miastach, Poddziałanie 3.3.1 Ograniczanie niskiej emisji  

w miastach - projekty realizowane poza formułą ZIT (projekt nr 7). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/42/2016  

w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zbąszynek do wspólnej realizacji projektu  

z Gminą Babimost oraz Gminą Kargowa w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

LUBUSKIE 2020 w ramach Osi Priorytetowej 3 Gospodarka niskoemisyjna, Działanie 3.3 

Ograniczenie niskiej emisji w miastach, Poddziałanie 3.3.1 Ograniczanie niskiej emisji  

w miastach - projekty realizowane poza formułą ZIT. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/42/2016 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zbąszynek do wspólnej 

realizacji projektu z Gminą Babimost oraz Gminą Kargowa w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego LUBUSKIE 2020 w ramach Osi Priorytetowej 3 Gospodarka 

niskoemisyjna, Działanie 3.3 Ograniczenie niskiej emisji w miastach, Poddziałanie 

3.3.1 Ograniczanie niskiej emisji w miastach - projekty realizowane poza formułą ZIT 

została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/. 

 

f. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XVIII/27/2016 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 28 kwietnia 2016 roku 
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w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet i zwrotu kosztów podróży służbowej sołtysom  

z terenu Gminy Zbąszynek (projekt nr 8). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/43/2016  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/27/2016 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 28 kwietnia 

2016 roku w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet i zwrotu kosztów podróży służbowej 

sołtysom z terenu Gminy Zbąszynek. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/43/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/27/2016 Rady Miejskiej  

w Zbąszynku z dnia 28 kwietnia 2016 roku w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet  

i zwrotu kosztów podróży służbowej sołtysom z terenu Gminy Zbąszynek została 

podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/. 

 

g. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

przekazania skargi z dnia 15.05.2016 r. na działalność Rady Miejskiej w Zbąszynku 

organowi właściwemu do jej rozpoznania (projekt nr 9). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/44/2016  

w sprawie przekazania skargi z dnia 15.05.2016 r. na działalność Rady Miejskiej  

w Zbąszynku organowi właściwemu do jej rozpoznania. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr XIX/44/2016 w sprawie przekazania skargi z dnia 15.05.2016 r. na działalność Rady 

Miejskiej w Zbąszynku organowi właściwemu do jej rozpoznania została podjęta 

jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 10 

 

Podjęcie apelu Rady Miejskiej w sprawie zmiany przepisów dot. lokalizacji zakładów 

       przetwarzających odpady 

 

Przewodniczący Rady przedstawił treść projektu apelu w sprawie zmiany przepisów dot. 

lokalizacji zakładów przetwarzających odpady. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem apelu, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu apelu, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, jednogłośnie podjęła Apel Nr 1/2016 w sprawie 

zmiany przepisów dot. lokalizacji zakładów przetwarzających odpady.  
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W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Apel Nr 1/2016  

w sprawie zmiany przepisów dot. lokalizacji zakładów przetwarzających odpady został 

podjęty jednogłośnie. 

/Apel stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/. 

  

Do pkt. 11  

 

Odpowiedzi na interpelacje 

 

 Odpowiedzi udzielił Burmistrz Zbąszynka. 

 

W nawiązaniu do zapytania radnego Marka Pycha, Pan Wiesław Czyczerski poinformował, 

że jeżeli nowelizacja ustawy o inwestycjach w zakresie farm wiatrowych wejdzie w życie, to 

sądząc po rozmowach z inwestorem nie dojdzie do realizacji zadania. Z informacji jakie 

uzyskał Pan Burmistrz wynika, że firma zainteresowana budową farm wiatrowych nie może 

dojść do porozumienia z operatorem ENEA w zakresie odbioru energii i włączenia w system. 

Ponadto nowe zapisy ustawy wykluczają możliwość usytuowania wcześniej przewidzianej 

liczby wiatraków. W wyniku postępowania administracyjnego inwestor uzyskał zgodę na 19 

turbin wiatrowych na terenie Gminy Zbąszynek. Biorąc pod uwagę nową wykładnię prawa na 

terenie Gminy będzie można wybudować zaledwie 4 turbiny wiatrowe. To zaś jest 

nieopłacalne. Pan Wiesław Czyczerski poinformował, że póki co nie potwierdzono jeszcze 

przedmiotowych informacji na piśmie, niemniej jednak to formalność. Podsumowując 

wypowiedź Burmistrz Zbąszynka podkreślił, że na szczęście zaistniała sytuacja nie pociąga 

za sobą konsekwencji finansowych w postaci odszkodowań, których Gmina nie musi 

ponosić. 

 

Odnosząc się do zapytań radnej Alicji Dyllong, Pan Wiesław Czyczerski poinformował,  

że bieżąca naprawa dróg i chodników będzie realizowana w miarę posiadanych środków. 

Burmistrz Zbąszynka poprosił również o sygnalizowanie na bieżąco sytuacji niejasności 

powstających pomiędzy pracownikami urzędu, a petentami. Pan Wiesław Czyczerski 

podkreślił, że w przypadku dróg w Rogozińcu niezbędne są również konsultacje  

z konserwatorem zabytków w zakresie planowanych zmian. 

Z kolei jeśli chodzi o salę wiejską to w dalszym ciągu nie wiadomo co będzie dalej. Na dzień 

dzisiejszy dokumentacja uwzględniająca remont jest gotowa i  Gmina czeka na uruchomienie 

możliwości aplikacji o środki z PROW. Burmistrz Zbąszynka przypomniał jednak  

o znikomych szansach na dofinansowanie z uwagi na wysoki wskaźnik dochodów 

przypadających na jednego mieszkańca oraz niski wskaźnik bezrobocia. Pan Wiesław 

Czyczerski wspomniał tym samym o programach z LRPO i LGD, przy czym w tym ostatnim 

upatruje się jakąkolwiek szansę dofinansowania (do 300 tyś. zł). W tym zakresie brane są 

pod uwagę takie zadania jak: sala wiejska w Rogozińcu, centrum sportowe w Kręcku 

 i centrum sportowo-rekreacyjne w Kosieczynie. Jeśli chodzi o remonty na niską skalę to 

będą musiały być one wykonane o ile perspektywa gruntownego remontu oddali się czasie. 

Nawiązując do pytania o spaloną patelnię, Burmistrz Zbąszynka poinformował, że podmiot 

zainteresowany zakupem nowej powinien złożyć wniosek z prośbą o partycypację  

w kosztach. 
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Odpowiadając na zapytania radnego Łukasza Szymańskiego Pan Wiesław Czyczerski 

poinformował, że  budowa ronda nie jest powiązana z odtworzeniem nawierzchni na ul. 

Głównej w Kosieczynie, ponieważ są to dwa odrębne zadania. Oszczędności  

poprzetargowe zostały przeznaczone na odbudowę drogi od ronda do granicy województwa 

 i w stronę Kosieczyna. Jeżeli chodzi o odbudowę ul. Głównej to zadanie to jest odrębnym 

projektem, na które Urząd Marszałkowski zabezpieczył ok. 900 tyś zł. W chwili obecnej 

przygotowywana jest dokumentacja do przetargu na wykonanie zadania. 

Z kolei jeśli chodzi o ścieżkę rowerową to po raz kolejny na drodze do realizacji zadania stają 

przepisy. Tym razem chodzi o przejmowanie gruntów. Wydając pozwolenie na budowę 

Nadzór budowlany stwierdził, że Gmina nie powinna przejmować gruntów pod spec ustawę. 

W związku z tym od nowa należało rozpocząć ustalenia z właścicielami gruntów.  

Pan Wiesław Czyczerski wyraził nadzieję, że termin realizacji zadania nie zostanie 

opóźniony w czasie. 

Odnosząc się do zapytania o chodnik na ul. Podgórnej, Burmistrz Zbąszynka 

poinformował, że nie jest on obecnie przewidziany w ww. miejscu ze względu na ruch 

pojazdów ciężkich (rolniczych). Pan Wiesław Czyczerski zasugerował, by pomysł ten 

uwzględnić w przyszłorocznym planie budżetu sołectwa. W ocenie Pana Wiesława 

Czyczerskiego najlepszym rozwiązaniem było by wykonanie chodnika z ciężkich płyt 

najazdowych, które nie ulegną uszkodzeniu sprzętem rolniczym.  

Nawiązując do pytania o boisko w Kosieczynie, Burmistrz Zbąszynka oznajmił, że zostanie 

ono w zasobie szkoły. Przy stawku dla strażaków planowane jest utworzenie boiska  

o lepszych parametrach niż te dotychczasowe. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Budych opuścił obrady sesji. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 14 radnych. 

 

Podsumowując wypowiedź Pan Wiesław Czyczerski odpowiedział na pytanie radnego 

Wojciecha Półtoraka. Burmistrz Zbąszynka oznajmił, że rolnicy powinni składać do Urzędu 

wnioski o dofinansowanie utylizacji eternitu. Póki co pieniądze na ten cel nie są 

wykorzystywane w Urzędzie Marszałkowskim i pora to zmienić. Gmina przyjmuje wnioski 

rolników i występuje ze zbiorowym wnioskiem do WFOŚiGW o dofinansowanie. Póki co 

Gmina nie występowała o dofinansowanie bo nie było zainteresowanych. 

 

Radny Łukasz Szymański opuścił obrady sesji. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 13 radnych. 

 

Do pkt. 12. 

Oświadczenia i wolne wnioski 

 

Pan Ryszard Stachowiak podziękował za wartkie tempo prac modernizacyjnych na ul. 

Długiej w Zbąszynku. Niemniej jednak Radny poprosił o zwrócenie szczególnej uwagi na 

kwestię właściwego zaniżania krawężników przy przejściach dla pieszych w Zbąszynku pod 

kątem udogodnień dla osób niepełnosprawnych. 

Pan Wiesław Czyczerski poinformował, że jeśli chodzi o nowe projekty modernizacji dróg to 

uwzględniają one likwidację utrudnień dla osób niepełnosprawnych. 
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Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował o: 

 terminach posiedzeń rady w czerwcu br., 

 korespondencji, która wpłynęła do biura Rady Miejskiej w Zbąszynku od czasu 

ostatniej sesji. /Informacja w przedmiotowym temacie stanowi załącznik nr 26 do 

niniejszego protokołu/. 

 Terminie Turnieju Strzeleckiego z okazji święta samorządu terytorialnego. 

 

W dalszej części obrad Pan Jan Mazur zaprosił radnych do udziału w gminnych 

wydarzeniach sportowo-kulturalnych. Ponadto Przewodniczący Rady złożył wszystkim 

zgromadzonym na sesji gościom życzenia z okazji święta samorządu. 

 

Na koniec Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji Rady przez czas 

trwania sesji był wyłożony do wglądu i nie wpłynęły żadne uwagi co do jego treści. Następnie 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

- za przyjęciem protokołu z XVIII zwyczajnej sesji Rady z dnia 28.04.2016 r. głosowano- 

13  głosów „za”.   

Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z XVIII 

zwyczajnej sesji z dnia 28.04.2016 r. został przyjęty jednogłośnie w obecności 13 

radnych. 

Do pkt.13 

Zakończenie obrad 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1535 zamknął  XIX 

zwyczajną sesję Rady Miejskiej. 

Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 

Bernadetta Utrata                         Wioleta Muszyńska                            Jan Mazur 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz Zbąszynka 

2. Sekretarz Gminy 

3. Skarbnik Gminy 

4. Przewodniczący Rady 


